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„Dôležité je poznať samého seba a mať sny“ 

 

Som vďačný za príležitosť prihovoriť sa mladým ľuďom, ktorí sa práve rozhodujú o svojej 

životnej ceste. Pred pár rokmi som bol v rovnakej situácii ako vy, hoci sa musím priznať, že 

som to mal o čosi jednoduchšie. Už od 4 rokov som presne vedel, že chcem byť veterinár. To 

však neznamená, že všetko išlo ľahko. Chcem tým povedať, že je určite dobré stanoviť si cieľ, 

o ktorom ste vo svojom vnútri presvedčení o jeho správnosti.  

Častokrát počujem od mojich kamarátov na strednej, ako by radi študovali niečo, čo by ich 

napĺňalo, ale vzápätí sa svojho sna vzdajú v nasledujúcej vete, pretože im nejde nejaký 

predmet alebo pochybujú o svojich schopnostiach, prípadne sú len strašne leniví. A to je tá 

chyba. Myslím, že vašou úlohou je pochopiť, že to, čo si vysnívate, nepríde na druhý deň, ale 

musíte sa o to roky snažiť a potom príde odmena. A tá je na nezaplatenie, môžete mi veriť.  

Na strednej som urobil veľkú chybu. Prikladal som známkam a všetkým predmetom väčšiu 

dôležitosť než mali. Jednotky od hora dole ma neurobili šťastnejším, práve naopak. Naučili 

ma perfekcionizmu, ktorého sa teraz neviem zbaviť a bojujem s ním doteraz na vysokej škole 

plnej najlepších študentov z Čiech a Slovenska, s ktorými občas, bohužiaľ, nemôžem súperiť 

v mozgovej kapacite. Jednotky mi nepomohli stať sa tým človekom, ktorým som, ale pomohli 

mi dostať sa tam, kde som. Na túto školu,  a teda bližšie k životu, ktorý som si vysníval už 

ako dieťa. 

Ako mladí ľudia máte vo svojich rukách dostatok času a škola vám ponúka veľa možností, 

ako ho dobre využiť. Nemusíte sa v nej snažiť obsiahnuť všetko, ale skúste ju „zneužiť“ na to 

dobré, čo si z nej môžete odniesť. A je tam toho veľa. Avšak nespoliehajte sa len na ňu. 

Profesori sa snažia ako môžu, aby vám pomohli. Lenže je len na vás, či tú pomoc prijmete 

a múdro s ňou naložíte. Úprimne však musím povedať, že to, čo som sa v škole vedomostne 

naučil, som na vysokej škole moc nevyužil. Ale naučil som sa zodpovednosti, pracovitosti, 

komunikácii s ľuďmi a efektívne využiť informácie, ktoré sú mi tam predkladané. Viete, 90% 

úspechu máte vo svojich rukách. Keď som prišiel zo školy domov, zobral som si knihy a učil 

sa. Pre seba, nie kvôli zajtrajšiemu testu. A keď pochopíte toto, otvorí sa vám nekonečne veľa 

možností.  

Nájdite si niečo, čo vás baví a venujte sa tomu, majte otázky, pýtajte sa. Nečakajte, že vám 

všetko spadne do náruče. Nečakajte, že vás všetko naučia vaši profesori. Preto buďte sami 

aktívni, vytvárajte si okolo seba kolektív, ktorý vás posúva vpred a zároveň vás učí práci 

v skupine. Pani profesorka Mihalková hovorila, že je veľká chyba že medzi nami vyprchala 

zdravá súťaživosť. A mala neuveriteľnú pravdu. Ľahostajnosť voči vašim vlastným 

výsledkom a úspechom bude v živote trestať len vás, nikoho iného.  

A ak už nájdete niečo, čo vás baví, čo si viete predstaviť robiť celý svoj život - nezahoďte to, 

venujte sa tomu. Z vlastnej skúsenosti viem, že je na vás kladený veľký tlak zo strany rodičov 

aj učiteľov. Pri podávaní prihlášok za mnou chodili všetci „dospeláci“ s tým, aby som išiel na 

humánnu medicínu, že je ma škoda. A zakaždým, keď volám teraz s mamou, mi hovorí, ako 

zo mňa chcela normálneho doktora. To, že som si stál za svojím, považujem za najlepšie 

rozhodnutie v živote. Keby som sa rozhodol podľa nich, nikdy by som nebol taký šťastný. 



Teraz, keď som už v treťom ročníku a vraciam sa večer domov z praxe, kde som celý deň 

pomáhal liečiť a zachraňovať zvieratá, mám pocit správnosti a naplnenia. A vnútri cítim, že to 

je ten správny pocit, ten, o ktorý sa celý život usilujem. Nikdy nezahadzujte svoje sny pre 

ostatných ľudí alebo pre to, že si chcete zvoliť ľahšiu cestu. Síce komfortnejšiu, ale 

v konečnom dôsledku nešťastnejšiu.  

Pokiaľ máte jasno, môžem len potvrdiť, že školy v zahraničí sú kvalitnejšie, je tu lepší prístup 

nielen k študentom, ale aj k informáciám, ktoré sú dôležité pre doštudovanie školy,  čo na 

Slovensku veľakrát chýba. Študujem v Brne a Čechy nevnímam ako nejaké zahraničie, ale 

môžem potvrdiť, že školy sú tu lepšie. Treba si ale, samozrejme, aj tu vyberať rozumne, nie 

všetky školy sú prestížne. Nebojte sa podať si prihlášky na tieto školy:  Karlova 

a Masarykova univerzita spolu s technickými školami v Prahe aj v Brne poskytujú veľmi veľa 

zaujímavých oborov, podajte si prihlášok viac a uvidíte, kam vás život zavedie.  Pokiaľ sa 

budete poctivo pripravovať a veriť vo svoj úspech, určite sa vám zadarí. A pokiaľ nie, je 

lepšie sa o niečo pokúsiť, ako si potom celý život vyčítať, že ste to neskúsili.  Na moju školu 

sa hlásilo takmer tisíc ľudí a nemali sme takmer žiadne podklady k prijímačkám, len pár 

vzorových otázok. Prišlo mi nemožné zvládnuť to. Keby som však celý život neveril v to, že 

chcem byť veterinár, ani by som sa sem nedostal. Preto verte svojim rozhodnutiam  a pokiaľ 

sa v niektorých zmýlite, nič sa nedeje. Život je dosť dlhý na to, aby ste ich kedykoľvek 

rozumne zmenili.   

Želám vám krásny a šťastný život. Robte to, čo vás baví a nepremrhajte tento čas, kedy sa 

môžete výrazne priblížiť k tomu, kým chcete v živote byť.  
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